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DELFTSCH STUDENTENCORPS.

Senaat voor 1916.

i

De Senaat van het Delftsch Studentencorps heeft zich

als volgt samengesteld :

W. P, E. van Hasselt, President.

H- A. D. Mispelblom Beyer, Secretaris.
J. C. Deknatel, Thesaurier.

J. J. Rutgers, Archiv.-Vice-President.
L. Harmeus, Comm.-Vice-Secretaris.

Almanak-Redactie.

De Commissie tot Redactie van den Almanak voor 1916
heeft zich thans als volgt samengesteld:

C. J. Bouten, President,

M. Eliou, Secretaris.

C. Julius, Vice-President.

B. R. van Lidth de Jende, Commissaris A.

W. Badon Ghijben, Commissaris B.

REDE GEHOUDEN DOOR DEN PRESIDENT VAN DE

SOCIËTEIT „PHOENIX”,

DEN HEER J. C. STOOP,
BIJ GELEGENHEID VAN DEN DIES NATALIS EN

HET VIJFTIGJARIG EIGEN BEHEER DER SOCIËTEIT

:: „PHOENIX”, OP VRIJDAG 26 NOVEMBER 1915 ::

Twaalf heit de klok geslagen!
De klok heit twaalf!

Ja, Mijne Heeren, leden der Sociëteit Phoenix, het is
middernacht.

De aarde heeft weer eens haar kringloop rond de zon

volbracht en hoewel zij van geen rust in haar beweging
weet is het aan ons hier stil te staan bij dit oogenblik,
waarop onze Sociëteit weer terug ‘kan zien op een jaar,
waarin de schokken, die de wereld deden trillen ook in

onzen zoo geïsoleerde studentenmaatschappij zwaar gevoeld
werden.

Ik voel me echter gelukkig, dat wij dit jaar ons zooveel

uit de algemeene depressie hebben losgewerkt, dat de diës
in zijn ouden vorm herleeft.

Waar verleden jaar .de geboortedag slechts herdacht werd
door de tonen vaneen tweetal draaiorgels, hebben we nu

weer meegemaakt de twaalf slagen met hun sonore klank,
het door zooveel kelen aangeheven gezang en daarna de

opflikkering van het electrisch licht, symbolen, die ons

zoo duidelijk laten voelen, dat er een jaar voor onze Sociëteit

voorbij gegaan is.

We willen er nog even een blik opwerpen en daarna
met volle moed het nieuwe intreden.

Wij weten zeker wel, dat het pad der Sociëteit in het
komende jaar niet met veel rozen bestrooid zal zijn en de

zinspreuk „Luctor et Emergo” ook wel weer dit jaar het
best als devies ouder de Phoenix zal passen; maar we zien

ook, dat de toestanden opwekkender zijn dan een jaar
geleden, we voelen, dat een grooter deel der leden de
Sociëteit beschouwen als hun Huis, waarin ze gezelligheid
vinden en ook zelf iets tot die gezelligheid bijdragen.

Het is daarom, Mijne Heeren, dat we zonder vrees de
toekomst tegemoet kunnen gaan.

Maar ik wil niet langer verweilen bij de tijden, die nog
komen moeten, ik wil mijn blik doen gaan over den tijd,
die deze twaalf slagen uitgeluid hebben; dit tijdvak van

twee jaar, dat het zwaarste is geweest, dat de Sociëteit in

lange tijden gekend heeft.

Ik zal het eerste jaar slechts vluchtig doorgaan.
Nadat 20 November 1913 de heer J. S. Schippers in

een gloedvolle en zeer toegejuichte rede het afgeloopen jaar
had herdacht, volgde hierop een zeer geanimeerde kroegjool,
waarbij een cabaret een aangename afwisseling inde feest-

vreugde bracht.

Eenige dagen hierna, was het Bestuur gedwongen den
boekhouder wegens oneerlijkheid te ontslaan en werd besloten
een algemeene reorganisatie aan te brengen, zoodat boek-

houding en geldzaken door twee verschillende personen
zouden worden bestierd.

Het St. Nicolaasfeest liep gewoon van stapel en de

Almanakuitreiking, met een buitengewoon geestige bloem-

koolspeech van den heer J. A. v.d. Vegte, bracht als

altijd een zeer druk kroegbezoek met'zich.
Zoo naderde, na een billardconcours, wijnverloting, Apollo-

concert en een collation op de Corpsdiës de vacautie en

werd de Sociëteit op 19 Juli gesloten.-
Wie verwachtte toen, dat de opening onder zulke geheel

andere toestanden zou plaats vinden !
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De oorlog brak uit en rukte alles uit zijn verband.

Het geschrob en geboeu werd in Augustus vergezeld

door wapengekletter, de fiere stappen van de vrijwilligers

van het opgerichte Delftsch Studenten Vrijwilligerskorps
verbraken de stilte die anders inde vacantie inde Sociëteit

pleegt te heerschen. Onze geliefde Phoenix draaide wee-

moedig aan zijn ijzerdraad. Hij die al zooveel leden in

uniform voor tijden uit zijn gezichtskring had zien verdwijnen,

begreep dat deze verkleedpartij een slecht voorteeken

beduidde.

Het Bestuur zat niet stil, een tweetal spoedvergaderingen
maakte uit, dat de Sociëteit op 31 Augustus zou geopend

worden, maar dat men slechts d, contant zou kunnen ver-

teeren.

Hoe alles in het teeken van het militarisme stond bleek

wel hieruit, dat de Societeitslokalen geëmancipeerd werden

voor officieren van het Delftsch garnizoen en dat eerst de

voorzaal, na 31 Augustus een tijdlang de boveneetzaal her-

schapen werd ineen militaire leeszaal.

Van het anders zoo geanimeerd Sociëteitsleven in September

en October bleek dit jaar niet veel. De groentijd, die eerst

theoretisch op voet van gelijkheid zou plaats hebben, werd

gelukkig weer wat in het oude genre teruggebracht en de

brulavond leek werkelijk weer eenigszins op een normale

donderjool.
Hoeveel moeite er echter ook aan de toenmalige groenen

werd opgeofferd (de inauguratie had pas 30 October plaats),
het was niet mogelijk hun het begrip bij te brengen, dat

de Sociëteit Phoenix ook hun Sociëteit was. Peeds lang

geinugaureerd doorkruisten ze als schichtige herten de

midden- en biljartzaal, iets wat wel prikkend op het jagers-

bloed van vele ouderen moest werken.

De boveneetzaal was alleen nog maar gebruik om de

groenen te spijzigen, maar 2 November werden de eerste

diners weer gewoon aan de menschen rondgediend.

Op 20 November werd de Diës gevierd op een zeer

primitieve manier. 2 draaiorgels voornamelijk bediend door

leden, vulden de lokalen met een chaos van klanken ; terwijl

dien middag tegen 3! tegenstelling, het bekende dames-

strijkje van 1.G.0.V. vervangen was dooreen goochelaar,

een fluitist, een zanger en trompetter; men zou het niet

raden maar dit geheele ensemble bestond uit 2 man.

28 November bracht ons het afscheid van de leden van

het Delftsch Studenten Vrijwilligers Korps; het was zeker

een slag voor de Sociëteit weer zooveel leden een tijd te

moeten missen. Het afscheidsmaal was gedekt op een tafel

met de vaderlaudsche driekleur en Hoogstraten blies terwijl

ze naar het station marcheerden een'van zijn meest passie-

volle wijsjes.

Op 5 December keek de vogel Phoenix, de eeuwig

jeugdige, met welgevallen neer op St. Nicolaas, de eeuwig

oude. Deze twee tegenhangers vereenigden zich eendrachte-

lijk om vele kinderen een aangenaam St. Nicolaasfeest te

bezorgen; iets, wat hun naar de stralende gezichtjes te

oordeelen ook wel gelukt is.

11 December had er een bestuursverwisseliug plaats,
daar de heereu Mouton en v.d. Vegte uittraden. Het

stelde zich nu als volgt samen: B B. C. Felix, pres.; T.

W. Siertsema, secr.; N. P. Pel, thes.; W. H. B. v. Dunné,

bibl.; J. A. M. Romme, cons.; P. M. Matthijsen, inv. en

G. C. Six, arch.

Een week later aanschouwde de Almanak het levens-

licht met een speech van den heer Salomonson, die werke-

lijk subliem genoemd kon worden, (de speech n.1.)
Hierna deed de Sociëteit haar gebruikelijk Kersttukje,

maar niet zoo gerust als anders, want de finantieele zorgen

kwelden zeer. Zoo zelfs, dat op de Algemeene Vergadering

van 19 Januari besloten werd de salarissen der bedienden

op
3 /

4
te stellen, iets wat wel aanduidt dat de finantieele

toestand niet zoo erg rooskleurig was. Echter was het

Bestuur en waren ook zeker wel de bedienden aangenaam

getroffen door het medeleven van de leden, die besloten

een maandelijksche bijdrage te 'geven, zoodat den bedienden

7
/ s

van hun salaris kon uitgekeerd worden.

Op 5 Februari kwam het Vrij willigers-Korps weer terug,

de wijn vloeide als water en de officieuse concoursen, die

dien avond gehouden werden, ondervonden dikwijls stoornis

door het rumoer der krijgslieden. *

24 Februari was een dag, die geboekt moet worden

inde Annalen der Sociëteit.

Het Faillissement werd aangevraagd!

Ja, Mijne Heeren, Gij lacht nu en haalt met een min-

achtend gebaar Uw schouders op, maar toen toch waren

velen geheel beduusd door het krantenbericht met het

opschrift „Opzienbarend Faillissement”.

Het heeft echter het Bestuur den band doen voelen, die

steeds blijft bestaan tusschen de Sociëteit en haar leden.

Reeds den volgenden dag vond het Bestuur enkele brieven

met enkele honderden guldens van oud-leden om het

veronderstelde tekort te helpen dempen. Het is wel niet

noodig U nog mee te deeleu, dat de faillissementsaanvrage

op zulke wrakke gronden steunde, dat zij al den volgenden

dag ingetrokken werd.

5 Maart had de wijnverloting en kranten verbranding plaats.

Niet aardig was het, dat de soldaten probeerden ons den

loef af- door hun kazerne aan te steken en ik moet waarlijk

zeggen,
dat niets gaat boven goed georganiseerd militairisme,

want hun brand was werkelijk veel mooier dan de onze.

Het GoMtion op de Corps-diës telde maar 109 deelnemers,

een getal, dat duidelijk aantoonde, dat de tijden nog in ’t

geheel niet normaal waren.

De Diëscomedie was weer vaneen zoodanig gehalte, dat

een duidelijk hoorbare zucht van verlichting door de zaal

klonk, toen het tooneel bevrijdwas vaneen aantal wezens,

dat hopelooze pogingen aanwendde om grappig te zijn.

24 Maart had er een Bestuurswisseling plaats, de

heeren Siertsema en Six traden uit; het Bestuur stelde

zich als volgt samen :

B. B. C. Felix, pres.; N. P. Pel, secr.; J. F. Groote,

thes.; W. H. B. v. Dunné, bibl.; J. A. M. Romme, cons.;

P. M. Matthijsen, inv. en J. G. Stoop, arch.

Een paar dagen hierna vierde Frans de Groot zijn

25-jarig jubileum als Societeitsbediende. De jubilaris ontving

van de zijde van Bestuur en leden vele blijken van waar-

deering.
De finantieele toestand baarde nog steeds zorgen en het

Bestuur besloot dan ook de contributie en entreegelden te

verhoogeu en tevens van diegenen, die 20 termijnen betaald

Foto J. C. C. WITTE.
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hadden en dus volgens de wet van contributie vrijgesteld
waren een kleine bijdrage te heffen; op de Algemeene

Vergadering van 5 Mei werd dit bekrachtigd.

Weer een Bestuurswisseling volgde nu, de heer Matthijsen
had n.l. 31' Maart bedankt en de heer Siertsema nam

zoolang diens plaats in, waarvoor een woord van dank

hier op zijn plaats is.

Toen nu de heeren Felix, Pel en v. Dunné de wensch

te kennen gaven uit het Bestuur te treden, werd het Bestuur

in dier voege veranderd, dat de plaatsen van inventaris en

en archivaris door één persoon bezet werden.

Het Bestuur ■ stelde zich nu samen als volgt: J. A. M.

Romme, pres.; J. C. Stoop, secr.; J. F. Groote, thes.; J. J.

Rutgers, bibl.; H. A. v. Nouhuys, cons. en E. A. L.

Gevaerts, inv. en arch.

Op de Algemeene Vergadering van 24 Juni werd be-

sloten den leden inden groentijd een crediet van ƒ6O.—

toe te staan en inde vacantie de aflossingen te laten

doorgaan.

Langzamerhand dommelde de Sociëteit weer in, enkele

examenfeestjes brachten nog wat leven, maar als een laatste

groote stuiptrekking, voordat de Sociëteit zich willoos over-

gaf aan zeepsop en geboen volgde een officieus kegelconcours,
dat zooveel succes had, dat er ongeveer niet gekegeld werd,

maar zonder de minste voorbereiding een maskerade werd

vertoond, die door het in stijl blijven van de meeste per-

sonen, een levendige impressie op de buitenstaanders moet

gemaakt hebben.

De groote vacantie.

Alles werd weer bijgewerkt en opgefrispht en de parket-
vloer blonk weer als een spiegel.

Ik kan niet nalaten hier een woord van dank toe te

voegen aan den heer H. W. Mouton, die als vacantie-

commissaris veel en nuttig werk verrichtte.

3 September opende de Sociëteit en eenige dagen later

zag men een treurige processie vaneen honderdtal groenen

de zalen der Sociëteit binnendwalen.

De groentijd was weer op ouden leest geschoeid en met

vreugde kunnen we terugzien op dezen tijd. Het crediet

werd door velen overschreden, de oudere jaarsdonderjool
vond meer animo als in jaren het geval was geweest en

hoewel de helft der leden in dienst was en het le jaar

geen
aandeel in het slagen van den groentijd kan toege-

kend worden, is deze geanimeerder geweest, dan we hadden

durven hopen.
Gedurende den groentijd werd den bedienden vol loon

uitbetaald, daarna is het maar één week 7
/8 geweest en toen

meende het Bestuur, dat vol loon weer gewenscht was,

zoodat nu weer op dit punt de gewone toestanden geheel

gehandhaafd worden.

18 October bracht ons weer een 25-jarig jubileum en wel

van den zoo nauw met het Bestuur verbonden bediende

Jan Wemmers, die dan ook van verschillende zijden de

hartelijkste bewijzen van waardeering mocht ondervinden.

Het is met schroom, dat ik al weer moet gewagen van

een Bestuurswisseling, die noodzakelijk werd gemaakt door

het landstormen, van de heeren Romme en Gevaerts. Het

Bestuur stolde zich nu als volgt samen: J. C. Stoop, pres.;

F. W. C. Blom, secr.; J. F. Groote, thes.; H. A. v. Nou-

huys, cons.; B. R. v. Lidth de Jeude, inv. en W. J. de

Koek van Leeuwen, arch.

De goede uitslag van het verleende crediet inden groen-

tijd gaf het Bestuur aanleiding om de volgende maanden

een crediet van ƒ 50. aan de leden te verleenen.

Verder werd de Sociëteit geëmancipeerd voor de Belgische

geïnterneerden, studeerende aan de T. H.

Mijne Heeren, ik ben gekomen aan het eind van de voor

U waarschijnlijk droge en vervelende opsomming der feiten

de Sociëteit betreffende. Een enkel woord over den tegen-

woordigen toestand moet ik er toch nog aan toevoegen.
Het kroegbezoek, dat kort na den groentijd naar om-

standigheden redelijk wel was, is inden laatsten tijd minder

bevredigend geworden. Wij missen zeer de geregelde Socie-

teitsbezoekers, de menschen die vóór zich in Morpheus
armen te werpen hier nog even iets komen gebruiken. Wel

zijnde sluitingsuren zeer dikwijls laat maar het aantal

aanwezigen klein. We hopen van harte, dat de kalme

regelmatige Societeitsbezoekers een flinke plaats ouder de

vleugels van onzen Phoenix mogen innemen.

Eerste jaars, gij die het minst van den militairen dienst

te lijden hebt vooral ook op U rust de plicht om naar uw

macht bij te dragen tot algemeene gezelligheid en ik kan

TJ verzekeren, dat de Sociëteit U die gezelligheid dan met

woekerwinst zal teruggeven. Vergeet niet, dat de Sociëteit

ook Uw Huis is en dat de plaats, die gij er zult innemen

geheel van Uzelf afhangt.

Mijne Heeren, lang heb ik gesproken overeen luttele

spanne tijds, er ligt echter ook achter ons een tijdvak

vaneen halve eeuw, een tijdvak waarin de teugels van het

bewind der Sociëteit geheel gevoerd werden dooreen uit

de leden gekozen Bestuur.

Mijne Heeren, ik zou U hier gaarne de Sociëteit willen

doen zien op haar hoogtepunt van bloei en kracht en U

dan met een breed gebaar willen toeroepen : „Kijk rond U,

Gij ziet de Sociëteit voor U in al zijn glorie; woorden

kunnen slechts den indruk verzwakken”.

Maar, Mijne Heeren, dit is nu niet mogelijk, ik kan U

nu slechts een beeld doen zien, vaneen Sociëteit, die zoo

goed mogelijk haar hoofd boven water houdt, die ondanks

de moeilijke tijden den leden tracht te geven wat ze steeds

gedaan heeft. Wanneer we echter zien de tijden van bloei,

die de Sociëteit onder het eigen beheer gekend heeft;

wanneer we zien hoe succesievelijk de Sociëteit zich uit-

breidde tot een eerste gelegenheid op dit gebied inden

lande. Mijne Heeren, ik geloof, dat we dan wel niet zullen

terugverlangen naar het kasteleinschap, naar het wegwerpen

van het schoone devies: „Dóór de leden, vóór de leden.

Vooral Gij, Eereleden van het Bestuur, die allen gevoeld

hebt, wat eigen beheer wil zeggen, die den last daarvan

op uw schouders hebt getorscht, maar ook de voldoening

hebt ondervonden bij goeden gang van zaken; Gij zijt het

die tenvolle beseft, wat een vijftig jaren eigen beheer wil

zeggen.

Mijne Heeren, wanneer we terugzien op deze 50 jaar,
dan besluipt ons naast een gevoel van trots ook een gevoel

van groote verantwoordelijkheid voor hetgeen we van onze

voorgangers ontvingen.

Leden van de Sociëteit Phoenix, vertrouwende dat Gij

met Uw beste krachten zult meewerken tot hot welzijn

van onze geliefde Sociëteit, wijd ik dezen dronk aan haar

eeuwigen bloei.

Het Kroegfeest op 25 en 26 November j.l.

De herdenking van het 50-jarig eigen beheer der Socië-

teit Phoenix besloot het Kroegbestuur feestelijk te vieren.

Dagen te voren waren programma’s opgehangeu die de

Societeit-bezoekers tot deelname aanmoedigdeu.

Woensdagnacht werd een begin met de versiering ge-

maakt; met behulp van groot en klein krabde men de

voorzaal schoon. Toen dan Donderdagmiddag om 10 minuten

voor drieën de eerste bezoekers de Societeitszalen binnen

traden was het decoratieve gedeelte voleindigd en de

Sociëteit ineen lustoord van palmen en tapijten herschapen ;

hiervoor alle lof toegezwaaid aan den decorateur Ouwerling

en den bloemist Yan Rijswijk. Daar hingen en lagen Per-

zische en onechte Perzische kleeden zachtkens door het

met groen omfloersde licht beschenen. Palmen waren met

chrysanten doorstoken, kransen met linten sa&mgebonden.
Een en ander werd door de muziek, die zich bij de receptie-
sfeer aanpaste, opgeluisterd. Het bezoek was bevredigend

en tal van familieleden en meisjes der studenten bewogen

zich over de mossige tapijten door het fluweelig groen.

Yan der Chys schonk ons in ’s mans krant een stel Perzen

present. Om 7 uur werd het fraais weder opgeborgen en

kwamen de oude zaaltrekkeu weer naar boven. Ouder Igovs

leiding werd toen een kermesse d’été opgeslagen. Te llder ure

rolde het geheele Japansche kroegbestuur op scheeve schaatsen

de zalen binnen. Zij werden gevolgd door boeren en boerinnen.

De laatsten waren niet van het zwakke geslacht. Zoo duurde

de pret tot diep inden nacht.

Vrijdag damesmuziek van Igov, een opgewekt kroeg-

commissarissen-diuer gevolgd dooreen avond die een feestelijk

karakter droeg. Toen te middernacht de klok 12 uur geheit
had en de president der Sociëteit Phoenix zijn feestrede had

uitgesproken, werd met ’t cabaret een aanvang genomen.

Nap de la had als gewoonlijk veel bijval terwijl

Miss Morris met’ Zandvoort aan de Zee te Scheveningen,

een daverend applaus inoogstte.
Met genoegen kan het bestuur der S. P. op de afgeloopen

feestdagen terug zien.

R. D. J.

(Zie verder Tweede Blad).
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ADVERTENTIEN.

Firma A. HOOOENDIJK Jzn., Vlaardingen.
De laatste jaren betrokken enkele der Nederl. Studenten-Societeiten van onze firma de onderstaande merken.

Roode en Witte Portwijn, No. 1 en No. 2, Pale Sherry No. 21.

(echte Douro-wijn), Morellen op Brandewijn.
Oude Genever, (het bekende merk: „De Baviaan”). Groene Peppermint, \ fijne, pittige dessert likeur.)

Champagne „Queen”. (Demi sec en Dry Engelsch type) Bordeaux Wijnen, ( er lichte en zwaardere tafelwijn.) I
_

UIT ONZE STERÉLISATIEUNRICHTING.
BRAADHOEN in gelei (cbicken in Yelly), FAZANT en LIJSTERS gesteriliseerd in blikken a 1 en 2 Kilo’s

Bruto. (Bij opening orimiddeilijk voor het gebruik gereed als koude schotel). HAM en CHICK EN in glazen potten.

VOLLEDIGE PRIJSCOURANTEN WORDEN GAARNE TOEGEZONDEN.

Onze BODEGA’S „OPORTO” zijn gevestigd te AMSTERDAM, Damrak 92, te ROTTERDAM,
Plan C en te ’s GRAVENHAGE, Hoogstraat 38.

_j ; Lifes*.
OUDE DELFT 120 - DELFT.

Uitzending van Diners,

Levering van Schotels,

Dagelijks verkrijgbaar de bekende NASSI GORENG.

Aanbevelend,

Oude Delft 120 Chr. F. RÜTER.

Geschikt voor St. Nicolaas-Geschenk

Luxe Postpapier en Enveloppen.

Cartes de Correspondance en Enveloppen.

Rundlederen Acte-tasschen,
:: (Bruin en Zwart) ::

in prijzen f6.75, f7.25, f7.50, fg.75 en MO.—.

Vulpenhouders
(Swan, Watermann, Kaweco, Penkala, Peny, enz.)

Corpsbeelden.

Albums voor foto’s uit den Studententijd.

Voorhanden bij de

TECHNISCHE BOEKHANDEL EN DRUKKERIJ

J. WALTMAN Jr.,

Binnenwatersloot 33—35, Delft.

Voor VRAAGSTUKKEN HOOGERE ALGEBRA

wordt de aandacht gevestigd op den bundel:

Vraagstukken Hoogere Algebra

met antwoorden,
door ü. J. C. WESTENDORP.

Prijs in linnen band.
. f4,25.

Bij de samenstelling van dezen bundel is gevolgd het

werk van Lobatto, Lessen over Hoogere Algebra, (waarin
echter geen vraagstukken voorkomen) en kan dus als een

aanvulling op LOBATTO beschouwd worden.

Voorhanden bij de Technische Boekhandel en Drukkerij

J. WALTMAN Jr.,
BINNENWATERSLOOT 33. - DELFT.

Wegens bijzondere omstandigheden biedt een Student zijn

ruime Zit- en Slaapkamer
op mooi gedeelte der stad Delft gelegen, van ƒ 35,— voor

ƒ2O,— p.m. aan. Brieven franco onder No. 0000 aan het

Bureau vau dit Blad.

Mr. L. DE ROO Y, Advocaat te ’s Gravenhage,

Spuistraat 1, Telefoon H 2070, REPETEERT

Staats- en Administratief Recht.

Voor het

Omlijsten van

Corpsdiploma’s

met rood linnen rand,

beveelt zich aan de

Technische Boekhandel en

Drukkerij J. WALTMAN Jr.

BINNENWATERSLOOT 33-35, DELFT.
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TWEEDE BLAD
behoorende tot het STUDENTE N-W E E K B L A D

van 4 DECEMBER 1915. No. 10.

DELFTSCHE STUDENTEN-BOND.

Almanak 1916.

Hebt gij den profeet hooren profeteeren in Alma Mater ?

Hebt gij gehoord, hoe hij U bezwoer om poëzie en proza
in te zenden voor den Almanak?

Hebt gij den God Ardjoena aanschouwd op de kroeg,
hoe hij hoogstderzelve U er op wijst, dat er nog veel te

weinig is ingekomen en de redactie dus met de handen in
het haar zit.

00 ja
> geeft dan blijken dat gij niet doof zijt voor hunne

smeekbeden, grijpt allen naar pen en inktpot en begint te

schrijven.

Schrijft over alles en nog wat, desnoods hoe laksch gij
allen zijt, door niet eeuige oogenblikken aan onzen Almanak
te willen opofferen. Want het zou aanbeveling verdienen
dat deze karaktertrek goed worde geanalyseerd, om voor

andere almanakgeslachten als afschrikwekkend voorbeeld te

dienen.

Bondsleden laat af van den slechten weg dien gij nu

betreedt!

D. V. S. V.

TOESPRAAK DOOR DE PRESIDENTE,

Mej. H. J. VAN LUTSENBURG MAAS,
GEHOUDEN BIJ GELEGENHEID VAN DE BESTUURS-
OVERDRACHT OP VRIJDAG 26 NOVEMBER 1915.

Eere-lid, Eere-bestuursleden en leden der Delftsche

Vrouwelijke Studenten-Vereeniging !

Weer is er een bestuursjaar ten einde, maar eer wij onze

plaatsen achter deze tafel aan onze opvolgsters afstaan, wilde
ik nog een enkel woord tot U spreken.

Veel schokkende gebeurtenissen of ingrijpende verande-

ringen heeft de Club inden tijd dat wij haar hebben mogen
vertegenwoordigen niet beleefd en daarom zal het U dan
misschien ook niet verwonderen, dat ik hier nog eens even

terugkom op hetgeen ik bij mijn intrede als praeses ook

reeds gezegd heb, n.l. op het eenheidsgevoel van alle club-

leden, Waar alle, hier in Delft studeerende meisjes door
één Club vertegenwoordigd worden, wordt al gauw naar

het optreden van enkelen die geheele Club beoordeeld;
daarom moet ieder trachten de club zoo hoog mogelijk te

houden, bevalt er U iets niet bespreek het onder clubleden

maar niet zoo dat de buitenwereld het bemerkt. Dit hoog
houden is niet om de buitenstaanders een rad voor

oogen te draaien en de Club mooier te doen schijnen dan
Zl j is, werkelijk belangstellenden mogen ook haar fouten
gerust weten, zij zullen trachten ze te begrijpen; maarde

onverschillige buitenstaander maakt zóo vaak verkeerde

gevolgtrekkingen.
Ook in onze Club begint zich al wel eens het gebrek

van bijna alle grootere vereenigingen te doen gevoelen, n.l.
dat slechts een klein deel der leden meeleeft met alles wat

er inde Club omgaat, nog is het tijd om dit te voorkomen
en juist inden allerlaatsten tijd heb ik meenen te mogen
opmerken hoe leden, die zich, waar het om’s Clubs belangen
gaat slechts weinig in het algemeen doen hooren, de Club
een even warm hart toedragen als zij die' een meer actief
aandeel in ’s Clubs aangelegenheden hebben.

Het nu komende lustrumjaar stelt bet%r dan eenig ander
alle inde gelegenheid hare liefde voor de Club

&

ook in
daden te toouen. Wij vertrouwen (jan ook dat het nieuwe
bestuur op Uw aller medewerking zal kunnen rekenen
temeer waar bij de candidaatstelling bleek dat men dé
nieuwe bestuursleden algemeen de geschiktste personen
achtte om ons in dit zoo gewichtige jaar te vertegenwoor-
digen.

Van de nieuw gekozen presidente weet gij alle hoeveel

zij inde laatste twee jaren reeds voor de D.V.S.V. heeft

gedaan ; dat zij nogmaals een jaar hare krachten aan de
Club wil geven, zult gij evenals ik dan ook' zeker op prijs

weten te stellen. Ook de twee andere bestuursleden toonden

ons reeds meerdere malen hare belangstelling voor de Club;
het is dan ook met het volste vertrouwen dat wij onze

taak aan het nieuwe bestuur overdragen.

Mede-Bestuursleden Mej. De Val en Mej. Tromp.

Een woord van dank voor de medewerking die ik van

U heb mogen ondervinden. Toen mij verzocht werd nog
een tweede jaar het praesidium der D.V.S V. te willen

aanvaarden, zag ik er een oogenblik tegen op, omdat mijne
mede-bestuursleden door anderen zouden worden vervangen.
Niet, dat ik vreesde voor eeü minder goede samenwerking
met hare opvolgsters, maar omdat ik wist, hoe zeer ik haar
beider steun zou missen. Het doet mij daarom zoo’n ge-
noegen dat ik hier hedenavond kan getuigen hoe ik ook

aan dit bestuursjaars steeds aangename herinneringen zal

hebben. Ook voor U is dit een oogenblik van weemoed,
Uw aftreden als bestuurslid sluit een belangrijk gedeelte
van Uw studententijd af, dat ook in Uw volgende Delftsche

jaren de Club nog veel voor U en gij nog veel voor de

Club zult mogen zijn wensch ik U hier van harte toe.

Zoo is dan het oogenblik gekomen dat ik mijn hamer
in andere handen moet overleggen. Nogmaals een hartelijk
woord van dank aan U allen, leden der D.V.S.V. voor het

groote vertrouwen dat ik steeds van U mocht ondervinden.

Gij stelde mij in staat iets voor de Club te zijn wederkeerig
was de Club veel voor mij.

Met deze hamerslag dechargeer ik mijzelf als presidente
en installeer in mijn plaats Mejuffrouw Kruseman. Dat de

D.V.S V. onder hare leiding een in alle opzichten goed
jaar tegemoet moge gaan.

TOESPRAAK TOT DE LEDEN,

GEHOUDEN DOOR DE NIEUWE PRESIDENTE,

Mejuffrouw H. J. KRUSEMAN.

Leden der D. V. S. V.!

j Zoo staat dan weer een nieuw Bestuur voor U! Ook

namens mijn medebestuursleden wil ik ü hartelijk dank

j zeggen voor het vertrouwen, dat Gij in ons stelt, door ons

I uit Uw midden als bestuur aan te wijzen, in dit voor de

Club zoo bizonder belangrijke jaar.
Ik wil mijn taak om de D. V. S. V. te vertegenwoordigen

beginnen met het zoo juist afgetreden bestuur uit aller

naam hartelijk dank te
zeggen voor alles, wat het voor de

Club deed. Inde eerste plaats wil ik U, Mejuffrouw Van

Lutsenburg Maas, nog eens bedanken. Nooit hebben wij in

de 3 jaar, die Gij voor ons gewerkt hebt, hiertoe de gele-
genheid gehad. Doordat ik het vorig jaar als penuing-
meesteresse en dit jaar als C. v. O. met U sameugewerkt
heb, geloof ik, dat ik beter dan de meesteu van de hier

aanwezigen weet, hoeveel Gij voor de Club overgehad hebt,
hoeveel gedachten, moeite en tijd Gij steeds aan de Club

gaaft. En ook heb ik de ruime wijze, waarop Gij Uw taak

opgevat hebt, kunnen waardeeren. Het zal ü misschien

een gevoel van rust geven, nu niet meer voor de Club

te hoeven zorgen, maar toch zult Gij die zorg missen. Haar

wel-en wee nam een te groote plaats in Uw leven in,
deze jaren, om geen leegte na te laten. Gij hebt veel voor

de Club gedaan en wij zijn er U dankbaar, voor.

Ook U, Mejuffrouw De Val en Mejuffrouw Tromp, is de

Club veel dank verschuldigd.
Het zoo juist afgetreden bestuur heeft gedaan wat in zijn

vermogen lag om de Club vooruit te brengen. Uit naam

der D. V. S. V. biedt ik U drieën, als waardeering van Uw

streven, het insigne van het Eere-bestuurslidmaatschap aan.

Mijn medebestuursleden en ik weten, dat wij geen ge-

makkelijke taak aanvaarden, al is het dan zeker een eer-

volle, de Club in het Lustrumjaar te vertegenwoordigen.
Dat wij hopen dat de toestand, een vroolijke, opgewekte
viering van ons tweede Lustrum in October mogelijk zal

maken, behoef ik wel niet te zeggen.
Dit jaar in het bizonder hebben wij dan ook de mede-

werking van de leden noodig. Wij hopen dat er steeds

voeling tusschen leden en bestuur zal bestaan, dat zij, die

het niet eens zijn met een opvatting of maatregel van het

bestuur, dat met ons zullen komen bespreken. Laat U

vooral niet weerhouden door het feit, dat ge slechts weinig ,

in getal zijt, die het niet eens zijn met het bestuur. Dit

laatste moet zooveel mogelijk de Club weergeven en dat
kan het zooveel beter, wanneer het ook de meening van

die leden weet.
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Ik sta hier zoo lang bij stil, omdat het slagen van het

Lustrum voor een groot deel afhankelijk is van de ver-

houding tusschen leden en bestuur. Het bestuur zal steeds

trachten deze verhouding zoo open mogelijk te doen zijn.
De meeste leden stellen veel belang inde Club en voelen

voor haar. Ik verwacht dan ook dat het Lustrum een

uiting van krachtig Club-leveu zal zijn. Daarvoor is noodig
d'at allen er aan medewerken. Zoo velen ouder ons zijn in

staat wat te presteeren, maar komen er niet toe. Sommigen
door gebrek aan belangstelling of initiatief, anderen doordat

zij meeueu, dat het niet van hen verwacht wordt en onwel-

kom zal zijn. Dit zijnde redenen waarom vrijwel alles op

de Club dooreen klein aantal leden gedaan wordt; en

juist hierdoor wordt het voor de anderen steeds moeilijker
om meer in het Clubleven te komen. Daarom wil ik hier

nog eeus zeggen, de D. V. S. V. is iets van ons allen en

allen hebben wij het récht onze krachten aan haar te geven.

Laat dus niemand zich om een of andere reden laten

weerhouden haar aandeel aan het Lustrum bij te dragen.
Dat het dan zal slagen, daaraan twijfel ik niet!

Wanneer allen aan het Lustrum meewerken, zal dit de

leden nader tot elkaar brengen. Hen, die misschien veel voor

hun intieme kennissen, maar weinig voor het geheel zijn,
zullen wij dan beter leeren begrijpen en waardeereu. De

Club is langzamerhand zoo groot geworden, dat wij veel

leden niet meer dan oppervlakkig kennen. Dit is zoo jammer,
want wij kunnen nog zoo ontzaggelijk veel van elkaar leeren.

In verband hiermede wilde ik ook nog ééns spreken over

het theeuurtje ’s middags.' Zoo licht gaat men de Club en

vooral de thee beschouwen als de plaats, waar men dagelijks

zijn vriendinnen ziet en verliest men uit het oog, dat juist
de Club de plaats is, waar men de andere leden beter kan

leeren kennen. Ik weet wel, dat als men ’s middags van

laboratorium of teekenzaal komt, de lust dan wel eeus

ontbreekt, met iemand te gaan praten, die men betrekkelijk

weinig kent. De verleiding is dan zoo groot nog eeus even

een goed bekende te spreken. Ik hoop dat Gij met mij eeus

zult zijn, dat wij zoo het doel van de Club niet tot zijn
recht laten komen. Wanneer wij allen trachten wat minder

los van elkaar te staan, wat meer een geheel te vormen,

zal ons dit zeker gelukken.
Ik wilde nog speciaal tot de eerste jaars het een en

ander zeggen. De meesten van U stellen belang in wat er

inde Club omgaat en voelen er zich thuis. Toch zou ik

velen van U graag wat meer op de thee zien. Ik wil U

nogmaals zeggen, profiteert toch van de tijd, die Gij in Uw

eerste jaar hebt, ook om goed inde Club te komen. Later is

dat zoo moeilijk. Gij zult misschien vinden dat Ge heel

weinig vrije tijd hebt op het oogenblik, maar later zult Ge

aan Uw eerste jaar terug denken als het jaar, hier in

Delft, dat Ge zooveel tijd had!
Velen van U zal na het novitiaat de Club tegengevallen

zijn. In het novitiaat krijgt Ge van de Club, ik zou haast

zeggen, een betere indruk dan later. Laat U echter niet

afschrikken en trek U niet terug uit het Clubleven. Wij
allen hebben die tijd doorgemaakt en degenen, die zich toen

niet uit het Clubleven teruggetrokken hebben, weten wat

degenen, die dit wel deden, missen. Tracht mee te wr erken

om onze vereeniging beter te maken, meer te laten beant-

woorden aan de indruk, die Ge in het novitiaat kreegt.
Als Ge U nu terug trekt zal er eens een tijd komen,

vroeg of laat, dat Ge voor moeilijkheden staat, en Ge U

tusschen 60 meisjes eenzaam voelt, en dat is heusch on-

noodig, onder zooveleu is er zeker meer dan één, die U

begrijpen zou, en een steun voor U zou kunnen zijn.

Ik wil besluiten met de wensch uitte spreken, dat dit

jaar een jaar van bloei voor de Club mag zijn en dat dit

in het Lustrum tot uiting zal komen.

Ik heb gezegd!

VEREENIGINGSLEVEN.

D. S. E.V.

DIRK COSTER.

De lezing van Dirk Coster over „de beteekfenis van de

Letterkunde in ons leven” heeft op enkelen een grooten
iudruk gemaakt.

Zij voelden de behoefte Coster weer te hooren, en hebben

daarom het plan opgevat, door het bijeenbrengen vaneen

aantal menschen, een letterkundige cursus mogelijk te

maken.

De Cursus zou dan tot onderwerp hebben de Nederlandsche

Letterkunde, en beginnen na de Kerstvacantie, met tusschen-

poozen van vermoedelijk twee weken.

Het totstandkomen hangt er vanaf of het aantal deel-

nemers voldoende is.

In verband met het bovenstaande zou het me daarom

veel genoegen doen, wanneer een groot aantal menschen

zich bij mij als vermoedelijke deelnemers opgaven.

Bij voldoende belangstelling zal finautieel de deelname

wel voor niemand een bezwaar zijn.

H. G. van der Waals.

Oranjeplautage 27.

N.B. Deze oproep is gericht aan alle Delftsche Studenten.

Technologisch Gezelschap.

Verslag van de Algemeene Vergadering op Donderdag
18 November.

De Voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen
die in zeer grooten getale opgekomen zijn, welkom op deze

eerste bijeenkomst in ’t seizoen Hij vraagt toestemming
van de leden voor ’t aanvragen van Rechtspersoonlijkheid
van 't Gezelschap, hetgeen, aangezien. er zich geen stemmen

tegen verheffen, als toegestaan kan worden beschouwd.

Daarna geeft hij ’t woord aan Prof. Dr. W. Reiuders, die

daarop zijn voordracht aanvangt over de Electrische Gloei-

lamp.

Spreker gaat in zijn rede na de geheele ontwikkeling
van de gloeilamp van de eerste primitieve tot de nieuwste

en volmaaktste.

Voornamelijk worden aard en eigenschappen van de draad

naar voren gebracht; ten slotte heeft de Wolframdraad

alle andere achter zich gelaten. Bijzonder belangwekkend

is ook de fabricatie zoowel van den draad als van de

glasdeeleu.
Speciaal het maken van den draad trekt de aandacht:

hoe uiteen staafje door middel vaneen intressaute hamer-

iurichting een dikke draad wordt gemaakt, die dan ten

slotte door trekken door fijne gaatjes in diamanten op de

vereischte dikte wordt gebracht. Ten slotte komt de Half-

Wattlarap die het product is van de nieuwste onderzoekingen.
Er wordt hierbij vooral gebruik gemaakt van veel hoogere

temperaturen; de draad is spiraalvormig opgewonden. In

de lamp heerscht geen vacuüm, er wordt meestal stikstof

ingedaan.
Verrassend is het kleine lichtrendemeut van de andere

bekende lampen.
Prof. Reinders hield zijn voordracht aan de hand van

vele voorbeelden en projecties.
Nadat de voorzitter den spreker heeft dank gezegd voor

zijn leerzarnen voordracht wijst hij er nog op hoe ook in

deze richting voor den Chemischeu Ingenieur nog veel is

te doen en sluit daarop de vergadering.
Ouder de aanwezigen werden opgemerkt vele vertegen-

woordigers en leden van de andere vakvereenigingen.

Lezing van Prof. C. W. Weijs, c. i.

voor het Civiel- en Bouwk. Studentengezelschap „Practische

Studie”, over „de drinkwatervoorziening van Soerabaja”.

In zaal 32 der T. H. hield Prof. C. W. Weijs c.i. op

Maandag 29 November 1915 een lezing over „de drinkwater-

voorziening van Soerabaja” voor een drukbezochte vergade-

ring van „Practische Studie”.

Prof. Weijs begon met mede te deelen, hoe een paar

eeuwen geleden een ongeloofelijk hoog sterftecijfer onder de

Europeanen in Soerabaja door de statistieken werd aange-

toond, een somber verschijnsel, dat wel in hoofdzaak te

danken zal zijn geweest aan de meer dan onvoldoende wijze

waarop inde behoefte aan rein drinkwater werd voorzien.

Inden loop der tijden daalde wel het aantal sterfgevallen
onder de EuropeesChe ambtenaren, o.a. door het slaan van

putten en het onttrekken van drinkwater aan de Soerabaja-

rivier, maar het bleef abnormaal hoog !

Z.H.G. ging na hoe plannen gemaakt waren om Soerabaja
vaneen bronwaterleiding te voorzien, welke gevoed zou

worden dooreen bron in het Pasoeroeausche en beschreef

hoe hij zelf met den architect Hilleu concessie vroeg voor-

den aanleg vaneen waterleiding, welke haar water zou

krijgen uit 2 bronnen inde buurt van Kasri gelegen, welke

leiding korter zou worden dan eerstgenoemde.
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Een overzicht werd gegeven van de moeilijkheden, welke

den concessie-aanvrager, tevens ambtenaar van de B. 0.W.,
inden weg werden gelegd en hoe tenslotte het Gouvernement

de zaak aan zich trok en den ingenieur Weijs met de

uitvoering van het werk belastte.

Interessante mededeelingen omtrent voorbereidende studie-

reizen in Duitschland en naar de wereldtentoonstelling in

Parijs en eindelijk naar Amerika, om persoonlijk kennis te

nemen van de fabriek, die het laagst had ingeschreven voor

de eerste partij van dein vier deelen aanbestede hoeveel-

heid ijzeren buizen, deden de vergadering zien, welk een

doortastendheid een ingenieur aan den dag moet leggen,

wanneer hem de uitvoering vaneen groot werk is opgedragen.
Komende aan de uitvoering van het werk, besprak spr.

aan de hand van duidelijke teekeningen het profiel van de

waterleidingbuis, de verbinding der buizen en het brongebouw
met de steriele afsluiting van het bronwater.

Na de pauze vertoonde Z.H.G. ettelijke zeer fraaie licht-

beelden van de oorspronkelijke bron te midden van het

oerwoud, van het brongebouw, het leggen van de buizen

in het terrein en over eenige bruggen.

Nog werd mededeeling gedaan van de campagne tegen
de nieuwe waterleiding gevoerd, o.a. door vroegere „water-

fabrikanten”, maar tenslotte kon Soerabaja tevreden zijn

met het uiterst zuivere water, dat, tegen matigen prijs

geleverd, een steeds toenemend aantal verbruikers vond.

Prof. Weijs deelde nog mede, hoe Semarang met een

waterleiding volgde en hoe hij op ’t oogenblik adviezen

geeft voor een dito-voorziening ten behoeve van Batavia en

eindigde daarna zijn voordracht, die met veel aandacht

gevolgd en met warm applaus beloond werd.

De president van P. S. bracht den spreker den dank der

vergadering en deelde hem mede dat hij door de leden tot

eere-lid van het Gezelschap was benoemd. Prof. v.d. Steur,

die zich met het leiden van schets-excursies voor de bouw-

kundige leden verdienstelijk had gemaakt, werd eveneens

het eerelidmaatschap opgedragen (de vergadering had inde

pauze het bestuursvoorstel hieromtrent aangenomen).
Tenslotte werd het woord gevoerd door het gemeente-

raadslid van Soerabaja, den heer Van Ingeu, die Prof. Weijs

nog eens dankte voor het zoo uiterst nuttige werk, wat

Z.H.G. tot stand had gebracht: de toevoer van water naar

Java’s tweede hoofdplaats! Spr. hoopte, dat er onder de

aanwezigen toekomstige ingenieurs mochten zijn, die eenmaal

hun krachten zouden geven aan de verbetering van den

afvoer van water uit Soerabaja !

De president sloot daarna de vergadering.
K.

Snjeontojounsselskip „Frisia”.

Snjeontojouu wier de earste gearkomste feusels. Omke Jan,

dy as officier in Liebrug hüsit, hie us dit oaubearn. Spietig

datter net fen de reade baai meiprieuwe koe.

De earrebarre bat marien berutsje brocht, nou es en

Dokkummer en dat jowt te tinken.

Om twa üre kam omke Jochem mei ungetiders oausetten, ek

de Lieuw, dy tige piezele hier, ’t wier mar gut, oars wier

der grif befêzen.

Hy bat us foarrekkene hoefolle iangte as men oan bier

het. Sa ’t wij er oar tinke dan is him dat op è harseus set.

Sin fam scil ie wol net by ’t tramhuske foun hawwe de

oare deis.

’t Wier yn tige noflike joun, mar ’t mot mi fen ’t hert

dat us berntsje noch net folie fen de reade baai lept bat.

’t Scil noch wol yn dei yn
'moansskoft oanhèlde foar datter

lyks Pake Ype is.

De foarsitter,

Matten Maas.

TECHNISCHE HOOGESCHOOL

Propaedeutisch Examen voor a.s. Bouwkundige
Ingenieurs.

De Afdeeling der Algemeeue Wetenschappen brengt hier-

mede onder de aandacht van de belanghebbende studenten

aan de Technische Hoogeschool, dat in het vervolg bij de

propaedeutische examens voor a.s. Bouwkundige Ingenieurs,
dus te beginnen in Mei 1916, schriftelijk examen ( teekenen )
zal worden afgenomeu inde „de architectuur” n.l. een dag
in „bouwconstructie” en een dag in „architectonische vormleer”

.

Mededeelingen.

De Hoogleeraar L. A. van Royen is verhinderd op

Vrijdag 3 December 1915 van I—2 uur College te geven.

De privaat-docent G. A. Brender a Brandis, t., is ver-

hinderd op Dinsdag 7 December a.s. college te geven. Het

college „Gasbedrijf” zal echter op Dinsdag 14 December a.s.

wederom plaats hebben.

STUDIEBELANGEN

De Centrale Commissie is als volgt samengesteld:

W. van Lookereu Campagne C.J.zn., President.

J. C. Dekuatel, Afgevaardigde Civiele faculteit,
Oude Delft 209. tevens Secretaris-Penningmeester.

A. M. de Rouville de Meux, Afgev. Bouwkundige faculteit.

J. A. Nieulant,
„

Werktuigk. „

J. B. Leeuwenberg, „
Electrotechn.

„

E. J. Wijers A.zn.,
„ Scheepsbouwk. „

W. L. Utermark Jr.,
„

Scheikundige „

J. B. Grandjean, „
Mijnbouwk.

„

J. Muysken, „
Handl. Vereeuiging.

MEDEDEELINGEN.

Studenten-Afdeeling van het Alg. Ned. Verbond.

Lezing op 7 December a.s. door Prof. J. J. Salverda

de Grave over „Vereenvoudigde Spelling”.
Alleen toegankelijk voor leden en eerst-ingeschreveneu.

AGENDA.

DEN HAAG.

5 Dec. Theater Verkade. 2 1
/,, en 8 l / 4

u. De Magiër.
5 Dec. Kon. Schouwburg. 8 u. Fransche Opera. Paillasse,

Cavalleria.

5 Dec. Scala 2 u. en 8 u. Ned. Operette-Gez. Nap de la

Mar. De dochter van den Tamboer-majoor.
5 'Dec. Bouwmeester Theater. 2 u. en 8 u. Het Haagsche

Blijspel-Ensemble. Mijn Baby!
5 Dec. Geb. v. K. en W. 2 1/k

u. Concert Residentie-Orkest

5 Dec. Geb. v. K. en W. 8 u. Theater Verkade.

ROTTERDAM.

5 Dec. Schouwburg. 8 u. Rotterd. Tooneel. De Roepstem
van het Leven.

5 Dec. Tivoli. 8 u. Die Haghespelers. Het plan van

Frangoise.

ADVERTENTIEN.

DELFTSCHE

Limonade-Siropen
Sinaasappel- oi Oranje-Limonade

75 ets. per flesch; 6 flesschen franco zending.

NIEUWE LANGEN DIJK 50.

Aanbevelend, W. DE HOOGH.

Voor belangstellenden zijn nog enkele exemplaren

van:

Het Boek in 1915,
Letterkundig Jaarboek en Catalogus 1915—’16,

op aanvrage kosteloos beschikbaar

bij de Technische Boekhandel en Drukkerij

J. WALTMAN Jr., Binnenwatersloot 33, Delft.
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G, & H. OUWERLING.

Choorstraat 28, Corpsleverancier,

DELFT. |i| TELEPHOON 249.

Bureaux, Boekenkasten,

Riddertafeltjes, Clubfauteuils,

KametvDecoratien enz.

Op aanvrage wordt gaarne toegezonden:

Keurgarve uit de Wereldliteratuur 1915,

door de Technische Boekhandel en Drukkerij

J. W ALTMAN Jr., Binnenwatersloot 33,

IA.
J. PRINS, Choorstraat 41

Extra voordeelige aanbieding van
9

Dictaat Cahiers. I
RECLAME CAHIERS, 160 bldz. dik, j

prima kwaliteit papier, met wasdoek omslag, 9

per stuk 20 cent.

Teekenborden en 1

met garantie. Zeer voordeelige aanbieding.

I
Verkoop uitsluitend a contant, 9

Driehoeken.

Voorhanden inde Technische Boekhandel en

Drukkerij J. WALTMAN Jr,, Binnenwatersloot 33,

Zakbrievenwegers,
voor het vestjeszakje.

Lengte BV2 cM. Weegt tot 50 gram.

-

= Prijs f 0,90.

Christmas Numbers

lil. London News.

The Graphic.

111. Sporting and Dramatic News.

The Queen (Ladies Newspaper).
Strand Magazine.
Winter Pie.

Pears Annual.

Voorhanden bij de Technische Boekhandel en

Drukkerij J, WATTMAN Jr., Binnenwatersloot 33.

Net gedragen Heerenkleeding
wordt tegen hooge prijzen ingekocht door F, M.

UPH U S, Vander Werffstraat 32b, Rotterdam.

Telephoon Interc. 8736.

Dagelijks aan huis te ontbieden.

Hebt U iets op te ruimen

als: GEDRAGEN KLEEDING, SCHOENEN, s

RIJWIELEN, enz., enz., zendt Briefkaart aan 53

Jac. Th. Zonderland, Hoefkade 729, d. Haag

en U ontvangt mr de hoogste waarde.

HEDEN VERSCHEEN:

een Sportkalender
welke bevat 6 groote platen in kleur,

van den Kunstschilder

WILLY SLUITER.

Elke plaat brengt een tafereel uit den Sport-
wereld in beeld,

waarvan een teekening aan „Laga” gewijd. is.

Na elke twee .maanden kan de omraming met

datum verwijderd worden, zoodat men na afloop

van het jaar

6 Sportplaten voor wandversiering verkregen heeft,

en het eventueel encadreeren overwaard zijn.

Prijs f 1,90.

Voorhanden bij de

Technische Boekhandel en Drukkerij

J. WALTMAN Jr.
BINNENWATERSLOOT 33-35, DELFT.


